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Nuri as-Said 

 

Nuri as-Said, (born 1888, Baghdad, Ottoman Empire [now in Iraq]—died July 

15, 1958, Baghdad), Iraqi army officer, statesman, and political leader who 

maintained close ties with Great Britain and worked for Arab unity. 

Nuri was commissioned in the Turkish Army in 1909, when Iraq was a 

province of the Ottoman Empire. During World War I (1914–18) he participated in 

Ottoman military operations against the British. He was soon captured by the 

British, however, and in 1916 he joined the Sharīfian Arab army led by Amīr 

Fayṣal I, which Great Britain was supporting in a revolt against Ottoman rule in the 

Arab provinces; Nuri distinguished himself in battle. At the war’s end Fayṣal 

established a short-lived Arab state, centered in Damascus, and Nuri served 

actively in its administration. After the French destroyed this state in 1920, Fayṣal 

became the first king of Iraq (1921). Nuri returned to occupy a number of 

influential positions  in Iraq.  

Nuri served as prime minister on 14 different occasions, remaining faithful to 

two dominant policies: a pro-British attitude and support of the Hāshimite dynasty. 

Faisal first proposed Nuri as prime minister in 1929, but it was only in 1930 

that the British were persuaded to forgo their objections. As in previous 

appointments, Nuri was quick to appoint supporters to key government positions, 

but that only weakened the king's own base among the civil service. Among Nuri's 

first acts as prime minister was the signing of the Anglo-Iraqi Treaty of 1930, an 

unpopular move since it essentially confirmed Britain's mandatory powers and 

gave them permanent military prerogatives in the country even after full 
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independence was achieved. In 1932, he presented the Iraqi case for greater 

independence to the League of Nations. 

When Nuri sponsored an Arab union with Jordan in February 1958 (Jordan 

was closely allied with the West), Iraqi army units, under the leadership of ʿAbdul 

Karim Kassem, overthrew the monarchy. Nuri was assassinated by a mob 

following the revolution of July 1958. 

 الترجمه : -

 تموز 15توفي في  -، بغداد ، الإمبراطورية العثمانية ]الآن في العراق[  1888السعيد )مواليد  نوري

، بغداد( ، ضابط في الجيش العراقي ورجل دولة وزعيم سياسي حافظ على علاقات وثيقة مع بريطانيا  1958

 .العظمى وعمل من أجل الوحدة العربية

، عندما كان العراق إحدى مقاطعات الإمبراطورية  1909الجيش التركي عام في  ضابطا  نوري كان 

( شارك في العمليات العسكرية العثمانية ضد 1918-1914العثمانية. خلال الحرب العالمية الأولى )

 يف بن الحسينانضم إلى جيش الشر 1916انيين ، وفي عام من قبل البريط اسرهالبريطانيين. لكن سرعان ما تم 

في  ضد الحكم العثمانيرته فيصل الأول ، الذي كانت بريطانيا العظمى تدعمه في ثو ميرالأ العربي بقيادة

في المعركة. في نهاية الحرب ، أسس فيصل دولة عربية قصيرة العمر ، ابدى نوري براعه الولايات العربية. 

، أصبح فيصل  1920مركزها دمشق ، وخدم نوري بنشاط في إدارتها. بعد أن دمر الفرنسيون هذه الدولة عام 

 في العراق .(. عاد نوري لشغل عدد من المناصب المؤثرة 1921أول ملك للعراق )

ا لسياستين مهيمنتين: الموقف  14شغل نوري منصب رئيس الوزراء في  مناسبة مختلفة ، وظل مخلص 

 .الهاشمية الاسرةالمؤيد لبريطانيا ودعم 

فقط تم إقناع  1930، ولكن في عام  1929عام اقترح فيصل لأول مرة على نوري رئاسة الوزراء في 

البريطانيين بالتخلي عن اعتراضاتهم. كما في التعيينات السابقة ، سارع نوري إلى تعيين مؤيدين للمناصب 

ها . من بين الأعمال الأولى التي قام بالشعبيه الحكومية الرئيسية ، لكن هذا لم يؤد إلا إلى إضعاف قاعدة الملك 

تحظى بشعبية لأنها أكدت  لم، وهي خطوة  1930عراقية لعام -لوكلوزراء توقيع المعاهدة الأنئيس لنوري كر

سلطات الانتداب البريطانية ومنحتها امتيازات عسكرية دائمة في البلاد حتى بعد تحقيق على بشكل أساسي 

 .الأمم، قدم قضية العراق من أجل استقلال أكبر إلى عصبة  1932الاستقلال الكامل. في عام 
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)كان الأردن متحالف ا بشكل وثيق مع الغرب(  1958عندما رعى نوري اتحاد ا عربي ا مع الأردن في شباط 

 ن الناسود مام الملكي. اغتيل نوري على يد حش، أطاحت وحدات الجيش العراقي بقيادة عبد الكريم قاسم بالنظ

 .1958 تموز عامبعد ثورة 

-Answer all these question : 

1-Who was Nuri as-Said? 

-He was Iraqi army officer, statesman, and political leader who maintained 

close ties with Great Britain and worked for Arab unity. 

2-Who did lead  the Arab army 1916 against ottoman empire?  

- Amīr Fayṣal I led  the Arab army 1916 against ottoman empire. 

3-When Nuri as-Said became prime minister the first time in Iraq ? 

- Nuri as-Said became prime minister the first time in Iraq in 1930. 

4-what was the principle of his policy ? 

- The principle of his policy was : remaining faithful to two dominant policies: 

a pro-British attitude and support of the Hāshimite dynasty. 

5-when and how he was died ? 

- Nuri was assassinated by a mob following the revolution of July 1958. 

-Vocabulary:  

dynasty  سلاله حاكمه 

assassinated  اغتيل 

faithful  مخلص 

dominant مهيمن -مهيمن  
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statesman  رجل دوله 

principle  مبدئ 

previous  السابق 

permanent  دائم 

 


